
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu üheteistkümnenda istungi

P R O T O K O L L

Antslas 8. august 2018 nr 12

Algus kell 15.00, lõpp kell 16.30

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 12 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed Lea Jõevere, K.-Oudekki Loone, Kalle Nurk, Rando 
Treimuth ja Aivo Värton.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain 
Ruusa ja vallasekretär Kersti Kõrge.

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele väljasaadetud 4. punktilise päevakorra.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Antsla valla 2018. aasta I lisaeelarve
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Nõusoleku andmine
Ettekandja: Avo Kirsbum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Kaikamäe kinnistu otsustuskorras kasutusvaldusesse andmine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Informatsioon

1. Antsla valla 2018. aasta I lisaeelarve

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
I lisaeelarve koostamine oli vajalik sellepärast, et veevarustusele on tarvis juurde 15 800 eurot 
survetrassi ehitamiseks, kuna trass on planeeritust 200 m pikem ja selle võrra kallim. 
Lisasin määruse eelnõusse ka I poolaasta sihtotstarbelised eraldised. 
Pearaamatupidaja tutvustas lisaeelarve tulusid ja kulusid. 



Kokku eelarve suureneb 134 699 euro võrra. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas määruse eelnõud. Täiendavaid 
küsimusi seoses eelarve muutustega ei olnud. Komisjoni liikmete ettepanek oli määrus kinnitada. 

Airi Hallik-Konnula: Kuidas meil ringide täituvusega on? Ringe on vallas palju.
Eve Sikk: Antsla Gümnaasiumi täiendavad ringid on keraamikaring, meediaring ja puidutöö ring 
poistele. Mõned ringid on ka Kuldre kooli juures, mida rahastatakse huvitegevuse vahenditest. Kui
palju lapsi ringides käib oskavad öelda ringide juhendajad või noorsootöö spetsialist. 

Raivo Vallner: Miks suurendatakse aktsiate ostmiseks ettenähtud summat 15 800 eurot?
Eve Sikk: Planeerisime aktsiate ostuks 28 800 eurot, mis oli trassi esialgne maksumus. Trassi 
ehitus läheb 15 800 eurot kallimaks, selle võrra läheb meie osalus suuremaks ja selle summa 
ulatuses omandame ka aktsiaid.  

Toimus arutelu.
Volikogu liikmed esitasid küsimusi. Pearaamatupidaja vastas küsimustele.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta I lisaeelarve”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta I lisaeelarve” määrusena nr 19.

2. Nõusoleku andmine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Meil on avanenud võimalus küsida toetust eluruumide remondiks. 
Antsla vallale kuuluvad sotsiaalkorterid on halvas korras. Meil on 48 munitsipaaleluruumi, millest 
36 on antud üürilepingu alusel kasutusele. Mõned korterid on meil varuks õpetajatele. 
Suurem osa kortereid ei ole elamiskõlblikud.
Munitsipaaleluruumides on palju püsielanikke.
Tulenevalt valla arengukavast peame tegelema sotsiaalkorterite soetamise või olemasolevate 
korterite remontimisega. 

Eeltoodust tulenevalt teeb vallavalitsus ettepaneku, anda nõusolek Antsla Vallavalitsusele taotluse 
esitamiseks SA Kredex poolt välja kuulutatud 2018. aasta taotlusvooru toetuse taotlemiseks Antsla 
vallas Kuldre külas Vallamaja kinnistul (2900441) asuva hoone ümberehitamiseks üürielamuks.

Hoone on valla omandis, hoonet on võimalik ümber projekteerida korterelamuks (1-3 toalised), 
hoonet on pidevalt rekonstrueeritud (soojustatud on hoone sokkel, katuse alune, vahetatud on 
katus, projekti toel on paigaldatud hoonesse pelletikatel).
Projekti esitamise tähtaeg on 15. august 2018. a.
Projekti maksumus on 600 000 eurot, millest 50% on valla omaosalus. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjoni 
liikmed pooldasid SA-le Kredex taotluse esitamist. 

Toimus arutelu.
Volikogu liikmed esitasid küsimusi, ettekandja ja kaasettekandja vastasid küsimustele.



Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Nõusoleku andmine”.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 2 volikogu liiget.

Avo Kirsbaum: Antud otsuse vastu võtmiseks oli vajalik volikogu koosseisu häälteenamus. 
Otsus jäi vastu võtmata.

3. Kaikamäe kinnistu otsustuskorras kasutusvaldusesse andmine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
MTÜ Kaikamäe on esitanud avalduse Kaikamäe kinnistu tasuta kasutusvaldusesse saamiseks, 
eesmärgiga taastada maaüksusel asuv kõlakoda ja korraldada kinnistul üritusi, samuti asuda 
kinnistut hooldama. MTÜ Kaikamäe haldab juba kõrvalolevat Kaikamäe keskuse kinnistut, kus 
asus endine Kaika koolimaja. Hoone on renoveeritud. 
Kalmistu juurde viiva tee hooldamist jätkab vallavalitsus 
Vastavalt maareformi seaduse § 25 lõikele 3 võib kohalik omavalitsus munitsipaalomandis olevat 
hoonestamata sotsiaalmaad anda rendile üksnes valdkonna eest vastutava ministri nõusolekul. 
Antsla Vallavalitsus esitas 25.04.2018 korraldusega nr 196 „Loa taotlemine Kaikamäe maaüksuse 
kasutusvaldusesse andmiseks” keskkonnaministrile taotluse Kaikamäe maaüksuse 
kasutusvaldusesse andmiseks loa saamiseks. Keskkonnaminister andis vastava loa 12.07.2018 
käskkirjaga nr 1-2/18/572.
Tulenevalt eeltoodust teeb Antsla Vallavalitsus ettepaneku, sõlmida MTÜ-ga Kaikamäe, Kaikamäe
kinnistu, asukoht Võru maakond Antsla vald Kaika küla, tasuta kasutusvalduse leping 
lõpptähtajaga 30.06.2034. Rendilepingu lõpptähtaeg on sama, mis Kaikamäe keskuse 
rendilepingul. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud ja toetas 
kinnistu MTÜ-le Kaikamäe kasutusele andmist. 

Toimus arutelu. 

Volikogu liikmed pooldasid Kaika kandi arengu toetamist, samuti Kaika kiriku omanikega 
koostöös kiriku ümbruse korrastamist.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Kaikamäe kinnistu otsustuskorras 
kasutusvaldusesse andmine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Kaikamäe kinnistu otsustuskorras kasutusvaldusesse 
andmine” otsusena nr 64.

4. Informatsioon
4.1 Üllar Salumets: Peapiiskop Urmas Viilmaa külastab Antsla valda 5. septembril 2018. a.
4.2 Rain Ruusa: Antsla Gümnaasiumi C-korpuse ümberprojekteeritud projekt saab valmis 19. 
septembriks 2018. a, peale seda läheb projekt ekspertiisi.
4.3 Rain Ruusa: Antsla Tervisekeskuse põhiprojekt on esitatud. Täna 8. augustil valiti välja 
projekti ekspertiisi tegija. Peale projekti ekspertiisi laekumist viiakse vajadusel parandused sisse, 
kui parandusi sisse viia ei ole vaja, kuulutatakse välja ehitushange.
4.4 Üllar Salumets: Kevadel oli koos töörühm, kes arutas erivajadustega lastele päevakeskuse 
loomise vajadust. Komisjon esitas projekti KÜSK-i. KÜSK-ist tuli positiivne vastus.



4.5 Kaia Pruuli: Sooviksin informatsiooni Antsla Tarbijate Ühistu uue kaupluse ehitamise kohta.
Rain Ruusa: Detailplaneering on algatatud. Tarbijate ühistu peab ise välja valima planeeringu 
tegija.  Peale seda jätkub tegevus Planeerimisseadusest tulenevalt.
4.6 Airi Hallik-Konnula: Urvaste Seltsimaja sai vastuse LEADER programmist, et toetust Urvaste 
Seltsimaja keskküttesüsteemi väljaehitamiseks eraldatakse (ligi 40 000 eurot).
4.7 Margus Klaar: 25. augustil 2018. a on kihelkonnapäev Uhtjärve ääres.
4.8 Üllar Salumets: 11. augustil 2018. a on perede uurimise seminar.
4.9 Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub 28. augustil 2018. a.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija




